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Protokół Nr 28 

z obrad dwudziestej ósmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 27.02.2013r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 12 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 

3. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska - Zawieja 

4. Skarbnik Gminy      - Alina Kruk 

5. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 

6. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy  

Społecznej w Więcborku     - Tomasz Siekierka 

7. Główna Księgowa Biura Obsługi Oświaty  

Samorządowej w Więcborku    - Ewelina Gracz 

8. Prezes Klubu Sportowego MGLKS „GROM” 

Więcbork       - Tomasz Bondarczyk 

9. Wiceprezes Klubu Sportowego LKS „SOKÓŁ”  

Więcbork       - Henryk Dueskau 

10. Sekretarz Klubu Sportowego „GWIAZDA” 

Sypniewo       - Ireneusz Cichy 

11. Sekretarz Klubu Sportowego „TIME” Lubcza  - Andrzej Wenda 

12. Prezes Więcborskiego Klubu Motorowego  - Szymon Grzegorczyk 

13. Prezes Zarządu Oddziału ZNP w Więcborku  - Ewa Pirzgalska 

14. Sołtys sołectwa Witunia     - Maria Łańska 

15. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki 

16. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego - Ewa Szydeł  

 

Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Porządek obrad przewidywał: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie miedzy sesjami. 
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6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Przyjęcie informacji Dyrektora Biura Obsługi Oświaty Samorządowej dotyczącej 

kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty samorządowej w roku 2012. 

- Dyskusja. 

8. Przyjęcie informacji dotyczącej działalności Klubów Sportowych: MGLKS „GROM” 

Więcbork, LKS „SOKÓŁ”, LKS „GWIAZDA” Sypniewo, LKS „TIME” Lubcza, TKKF 

„WODNIK” i Więcborskiego Klubu Motorowego. 

- Dyskusja 

9. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w podziale gminy Więcbork na obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów i granic. 

10. Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  

Narkomanii   na  rok 2013”. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych 

„Moje Boisko –Orlik 2012”. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Więcbork na lata 2013 – 2017. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości położonej  

w Więcborku. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji "Programu usuwania azbestu  

i wyrobów zawierających azbest Gminy Więcbork" 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2013 roku. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

na lata 2013 – 2015. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013. 

18. Odpowiedzi na interpelacje. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zakończenie. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka wnioskowała o wprowadzenie do powyższego porządku 

obrad  autopoprawek w postaci trzech dodatkowych uchwał dotyczących gospodarki 

odpadami tj. uchwał: w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz 

ustalenia stawki opłaty, w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, w sprawie 

ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

 

 

Przewodniczący RM  dopowiedział, że w/w projekty uchwał były opiniowane przez Komisję 

Rolnictwa /…/ oraz Komisję Budżetu /…/ ale do momentu wysyłki radnym materiałów na 

sesję nie było jeszcze wiadomo, czy będą one podejmowane na tej, czy kolejnej sesji. 

następnie poprosił o przegłosowanie porządku obrad po wniesieniu zmian. Proponowane 

projekty uchwał umieszczono w porządku jako punkt 18, 19 i 20. 

 

Porządek obrad z poprawkami przyjęto jednogłośnie 
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Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XXVII sesji został 

napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji nie wniesiono 

żadnych uwag. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych w chwili obecnej ma jakieś uwagi. 

Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokoły pod głosowanie. 

 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

- Udział w zebraniach sprawozdawczych: 

18.02.2013r. – sołectwo Sypniewo, 

19.02.2013r. – sołectwo Jeleń. 

- Udział w posiedzeniach Komisji RM: 

18.02.2013r. – posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

20.02.2013r. – posiedzenie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej. 

22.02.2013r. – posiedzenie Komisji Rolnictwa, ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 

Porządku Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu. 

25.02.3013r. – posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów. 

19.02.2013r. udział w Walnym Zgromadzeniu Delegatów Gminnej Spółki Wodnej. 

26.02.2013r. – udział w spotkaniu radnych z Posłami na Sejm obecnej kadencji z terenu 

gminy Więcbork i jej okolic.  

 

Ponadto w okresie tym Przewodniczący RM brał udział w spotkaniach roboczych 

organizowanych z inicjatywy jego i Burmistrza Więcborka, w sprawach tego wymagających 

oraz uczestniczył w załatwianiu wszelkich spraw  związanych z bieżącą praca biura Rady 

Miejskiej. 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami.  

 

1.02.2013r. – udział w uroczystości 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Feder. 

4.02.2013r. – spotkanie z Prezesem Polskiego Związku Hodowców Owczarków Niemieckich. 

Rozmowy dotyczyły powrotu do organizacji w Więcborku wystawy hodowców owczarków 

niemieckich. Impreza taka odbędzie się pardo podobnie 20 września. W tym dniu również 

Burmistrz Więcborka uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Wymysłowo. 

6.02.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej. 

8.02.2013r. – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Dalkowo. 

11.02.2013r. - udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Puszcza 

12.02.2013r. – udział w Walentynkach organizowanych przez Dom Pomocy Społecznej  

w Suchorączku. 

15.02.2013r. - udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Suchorączek oraz walnym 

zebraniu sprawozdawczo wyborczym Klubu Sportowego „GROM” Więcbork i zebraniu 

sprawozdawczym OSP Zabartowo. 

16.02.2013r. – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Więcbork. 

18.02.2013r. - udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Sypniewo. 

19.02.2013r. – udział w Walnym Zebraniu Gminnej Spółki Wodnej. 

20.02.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej  

w Więcborku oraz uczestnictwo w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Borzyszkowo, 

. 
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21.02.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej, w Walnym zebraniu Oddziału 

Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów oraz zebraniu sprawozdawczym 

sołectwa Runowo Krajeńskie. Tego samego dnia Burmistrz spotkał się z Urbanistą p. Pawłem 

Łukowicz, któremu zlecono wykonanie Studium Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Więcbork. W obecnej chwili p. Łukowicz zbiera odpowiednie dokumenty, a w miesiącu 

kwietniu planuje się zorganizowanie spotkania radnych RM z Urbanistą w celu zapoznania 

ich z ogólnym zarysem Studium oraz przedyskutowania ewentualnych propozycji i uwag do 

niego na etapie tworzenia dokumentu. 

22.02.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ oraz udział w zebraniu 

sprawozdawczym sołectwa Adamowo. 

23.02.2013r. – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Runowo Krajeńskie. 

24.02.2013r. – udział w zebraniu Oddziału Polskiego Związku Wędkarskiego w Sypniewie. 

25.02.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów /…/ 

26.02.2013r. – udział w spotkaniu z posłami i radnymi RM w Więcborku. 

 

 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Roman Mroczkowski przekazał na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej 

puchar i dyplom pamiątkowy uczestnictwa radnych RM w  XII Halowym Turnieju  Piłki 

Nożnej Drużyn Samorządowych, który odbył się w Chojnicach. 

 Radny pytał o zasady, na jakich zatrudniony został nowy Dyrektor BOOS tzn. na jaki 

czas został on powołany skoro Komisja Oświaty RM skłaniała się raczej ku 

rozwiązaniu Jednostki, bądź jej restrukturyzacji. Wcześniej była mowa o tym, by nad 

pewnymi rozwiązaniami jeszcze dyskutować, a poczynione zostały już konkretne 

ruchy. 

 Prosił też o wyjaśnienie podstaw zatrudnienia już od miesiąca marca pracowników, 

którzy mają zajmować się gospodarką odpadami na terenie gminy Więcbork, kiedy 

ustawa ma zacząć obowiązywać dopiero po połowie roku tj. od miesiąca lipca. 

2. Radna Beata Lida wnioskowała o wykonanie nawierzchni drogowej na odcinku od 

skrzyżowania przy krzyżu do budynku Zespołu Szkół w Pęperzynie. Na dzień dzisiejszy 

stan drogi jest taki, że w razie pożaru nie ma szans, by do Placówki mogła dojechać straż 

pożarna . 

 Ponadto radna zwróciła uwagę na konieczność utwardzenia drogi od Pęperzyn I  

do Pęperzyn II / do lasu/. 

 Apelowała, by podmioty odpowiedzialne za regulację cieków na terenie gminy 

Więcbork skupiły się na możliwości aplikowania o środki zewnętrzne na pogłębienie 

rzeki Rokitki, która zalewa pobliskie tereny tj. łąki od strony Pęperzyna i Zabartowa. 

 Radna pytała też, czy w zamierzeniach Gminy jest zakup autobusu do przewozu 

uczniów szkół samorządowych. Wskazała tu na możliwość pozyskania środków 

zewnętrznych z PFRON. Termin składania wniosków wyznaczony jest do 20 kwietnia 

br., a kwota możliwa do pozyskania to 250.000,00 zł. Pozostaje pytanie, czy Gminę 

będzie stać na zapewnienie wkładu własnego takiej inwestycji, i czy jest w ogóle taka 

potrzeba. 

3. Radny Jan Antczak chciał wiedzieć, czy Gmina ma zakupioną dostateczną ilość 

kruszywa do niezbędnych prac naprawczych na drogach gminnych po sezonie zimowym. 

4. Radny Waldemar Kuszewski zwrócił się  z prośbą o uwzględnienie przez Burmistrza 

Więcborka potrzeby dokonania utwardzenia terenu przy kompleksie boisk „ORLIK”. 

Według obliczeń Dyrektor Szkoły Podstawowej w Więcborku potrzebne będzie na ten cel 

około 170m² kostki polbrukowej, która ewentualnie mogłaby pochodzić z rozbiórki 
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nawierzchni chodnikowej, jaka nastąpi w ramach kolejnego etapu prac rewitalizacyjnych 

na więcborskim Rynku. 

 

Ad. 7. Informację dotyczącą kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 

samorządowej w roku 2012 przedstawiła Główna Księgowa Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej p. Ewelina Gracz. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM/ 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję stwierdzając w komentarzu powyższego, że co 

prawda miał niewiele czasu na przeanalizowanie materiału ale to, czego zabrakło mu w tym 

opracowaniu dotyczy rozbicia kosztów na poszczególne szkoły, na ucznia, czy wysokości 

subwencji w poszczególnych placówki. Brak zatem pełnego obrazu i możliwości dokonania 

porównań pomiędzy szkołami. Nie wini jednak w tej materii Księgowej, gdyż takowych 

pełnych danych oczekiwał od Dyrektora BOOS – p. Kuczerepy, który do dnia 28.02.2013r. 

jest nim i na pieczątce, i na liście płac. Niemniej oczekuje, że w perspektywie czasu   - w roku 

kolejnym materiał będzie traktował bardziej wnikliwie omawiane zagadnienie, być może też 

jeszcze w tym roku szkolnym temat ten powróci w sytuacji, kiedy okaże się, że w szkołach są 

znaczne przekroczenia. Z pozyskanej informacji udało mu się jednak wyłapać między innymi 

to, że w wynagrodzeniach nauczycieli niedopłaty w poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego wynoszą: nauczyciel stażysta – 3.000,00 zł, nauczyciel mianowany – 21.000,00 

zł, natomiast nadpłata wynagrodzenia dotyczy nauczycieli kontraktowych 41.000,00 zł  

i dyplomowanych 73.000,00 zł. Zatem kwota nadpłat wynosi 120.000,00 zł, a niedopłat 

20.000,00 zł. W dalszym ciągu też ma wątpliwości, co do kosztów ogrzewania w SP 

Więcbork i Gimnazjum Więcbork, gdzie w tej pierwszej budynek ogrzewany jest węglem,  

w drugiej olejem. W tym zestawieniu zdecydowanie niekorzystnie wypada SP Więcbork, 

która ogrzewana jest węglem i koszty tego ogrzewania są od lat wyższe niż w opalanym 

olejem budynku Gimnazjum Więcbork. Mało tego w Szkole podstawowej do kosztu opału 

dochodzą jeszcze kwoty związane z zatrudnianiem dwóch palaczy, którzy nie są zatrudniani 

na sezon ale przez cały rok.  

Radny Jan Antczak stwierdził, że jeżeli chodzi o opał to najtańszym jest w tej chwili 

ekogroszek, o czym mogą świadczyć oszczędności w tej materii jakie chociażby odnotowała 

Komisja Rewizyjna przeprowadzając kontrole w SP Runowo. 

Radna Beata Lida zwróciła uwagę, że analizując sprawozdanie należałoby zwrócić uwagę 

na różnicę w zakupie ton i litrów opału pomiędzy czasem przed i po termomodernizacji 

placówek oświatowych. Zwracając się zaś do Księgowej BOOS zapytała, czy jednostka 

zrobiła  w roku 2013 przetarg na zakup opału dla wszystkich jednostek podległych. 

Przewodniczący RM stwierdził, że nie miał czasu na głębszą analizę treści materiałów. 

Panie Przewodniczący ja prosiłem o przełożenie tego punktu na następną sesję wówczas 

miałby Pan dostateczną ilość czasu. Proszę tego tematu nie poruszać w ten sposób – 

powiedział Burmistrz Więcborka. 

Nie było podstaw do przenoszenia, w ubiegłym roku też było to w lutym. Druga sprawa jeżeli 

miałoby być to przeniesione, to radni musieliby wiedzieć zaraz na początku kiedy porządek 

obrad jest w trakcie projektowania, a nie na trzy dni przed sesją znosić z porządku obrad – 

Przewodniczący RM. 
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Radna Grażyna Witczak odnosząc się do tabeli Nr 1 sprawozdania zawierającej dane 

dotyczące pracowników administracji i obsługi. Wskazywała, że zatrudnienie pracowników 

obsługi w Gimnazjum Więcbork wynosi według niego 6,58, a w Szkole Podstawowej  

w Więcborku 6,92, przy czym należy podkreślić, że powierzchniowo ta ostatnia jest większa. 

Nie ma zatem zdaniem radnej, aż tak rażących różnic w zatrudnieniu obsługi pomiędzy tymi 

placówkami. Zapytała ponadto Księgową BOOS, czy różnice w opale pomiędzy grudniem,  

a styczniem wynikają z już przeprowadzonego przetargu, czy też ze zwykłych zniżek cen oraz 

dlaczego w Szkole Podstawowej w Sypniewie i Zespole Szkół w Jastrzębcu są dwa rodzaje 

opału. 

Przewodniczący RM w odpowiedzi na część dotycząca pracowników administracji i obsługi 

stwierdził, że być może nie ma różnicy w ilości osób ale różnica w płacach na pewno jest ok. 

50.000,00 zł. 

Radny Mariusz Wobszal potwierdził, że rzeczywiście w SP Runowo jest 25%-30% 

oszczędności w kosztach jeżeli chodzi o ogrzewanie olejowe, a ogrzewanie ekogroszkiem. Na 

pewno wpływ ma tu tez wykonana termomodernizacja.  

Przewodniczący RM zgłosił ponadto zastrzeżenia co do wielkości zużycia energii 

elektrycznej w wspomnianych powyżej szkołach. W tym różnicowaniu znowu SP  

w Więcborku przoduje. Wynika to zapewne z faktu, iż Placówka w czasie wakacji udostępnia 

obiekt turnusom kolonijnym w związku z czym zużycie prądu jest wyższe. Niemniej Szkoła 

na podstawie umowy zarabia jakieś środki, ale koszty i tak obciążają budżet Gminy. 

Radny Waldemar Kuszewski włączając się do dyskusji powiedział, że zagadnienie kosztów 

związanych oświatą przewija się praktycznie nieustannie w dyskusjach Rady i wszyscy 

wiedzą, że jest to ważna problematyka i zarazem trudny aspekt działalności samorządu. Stąd 

też za mało poważne uznaje to, że materiały na sesję, która ma dotyczyć kosztów 

funkcjonowania oświaty w roku 2012 roku dociera do radnych po południu na dzień przed 

sesją. Nie rości pretensji do Księgowej BOOS, Pytanie jednak kiedy Dyrektor otrzymał 

informację, że taki temat będzie poruszany na sesji. Jego zdaniem w tym momencie dyskusja 

powinna się zakończyć i na kolejnej sesji powrócić z pełnym zestawem materiałów  

i rozmową o konkretach. Nadmienił ponadto, że przy analizie kosztów funkcjonowania, 

zużycia wody itp. należy brać pod uwagę ilość dzieci w placówkach tj. w Gimnazjum i Szkole 

Podstawowej w Więcborku. 

W odpowiedzi Burmistrz Więcborka podał, że w pierwotnym terminie dzisiejszej sesji był 

ten punkt jednakże z powodu konieczności jego wyjazdu na obrady Związku Miast Polskich 

zwrócił się do Przewodniczącego RM o przyspieszenie jej o jeden dzień wcześniej. Tak się 

stało i jest za to wdzięczy. Niemniej w porządku obrad, który dotarł do Biura Obsługi 

Oświaty samorządowej tego punktu nie było wobec czego Dyrektor Kuczerepa czuł się 

zwolniony z opracowywania tejże informacji. Wystąpił więc do Przewodniczącego RM  

o zdjęcie tego punktu z porządku obrad i przenieść go na marzec. Przewodniczący stwierdził, 

że w marcu jest dosyć punktów do omówienia  i musi się to odbyć w lutym. W związku z tym 

poprosił w zeszłym tygodniu o przygotowanie materiałów Księgową BOOS, stąd ta zwłoka. 

Przewodniczący RM przekazał swoją wersję zdarzeń zaczynając od tego, że projekt kolejnej 

sesji przygotowany jest zaraz po poprzedniej tj. z ok. trzytygodniowym wyprzedzeniem i jest 

on traktowany jako projekt. Projekt ten kierowany jest następnie do Pana Burmistrza, 

Zastępcy Burmistrza, Sekretarz Gminy i Skarbnika Gminy. Dwa dni później pisma kierowane 

są do osób, które na danej sesji mają referować konkretny temat. Tym razem wysyłka ta 

dotyczyła między innymi p. Kuczerepa. Ponieważ po przygotowaniu korespondencji zaszła 
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konieczność zmiany terminy sesji trzeba było ją sporządzić na nowo i wymienić. W trakcie 

tych czynności pracownik Bura Rady pomyłkowo ujął w piśmie do Dyrektora BOOS punkt, 

który dotyczył klubów sportowych i taka treść została mu wysłana. Kiedy na tydzień przed 

sesją Dyrektor otrzymał mailowo porządek obrad sesji zadzwonił do Biura i wyraził 

zaskoczenie, że jest w nim ujęty punkt dotyczący oświaty. Pracownik Biura miał prawo się 

pomylić ale skoro korespondencja zaadresowana była na Dyrektora BOOS sam ten fakt 

powinien wzbudzić wątpliwości i naturalnym wydaje się w takiej sytuacji wykonanie telefonu 

wyjaśniającego sytuację. Zachowanie Dyrektora w tej sytuacji poczytuje jako zwykłą 

złośliwość, natomiast Burmistrz w tej chwili broni kolegę i to rozumie ale nie jest to działanie 

fair. Stad też nie zgodził się na trzy dni przed sesją zmieniać porządku obrad i wycofywać  

z niego punktu dotyczącego oświaty. 

Na tydzień przed – sprostował wypowiedź przedmówcy Burmistrz Więcborka. 

Radny Wobszal proponował , by przerwać dyskusję na tym etapie i tak jak sugerował to 

radny Kuszewski, ponowić temat na kolejnej sesji. Do tego czasu BOOS na pewno  zdąży 

przygotować solidne materiały. 

Radna Witczak upomniała się o odpowiedzi na zadane wcześniej przez siebie pytania. 

Księgowa BOOS potwierdziła wnioskowanie radnej, co do tabeli zawierającej dane 

dotyczące administracji i obsługi – I kolumna etaty, II kolumna osoby. Jeżeli chodzi o ceny 

opału, to dane w tabelach dotyczą lat poprzednich, a informacja pod tabelą mówi o tym, jak 

kształtowały się ceny opału w 2012 roku - w styczniu i w grudniu. Ceny grudniowe nie są 

jeszcze cenami z przetargu. Co zaś do formy ogrzewania w szkole w Sypniewie, to z jej 

informacji wynika, iż ma ona dwa niezależne systemy grzewcze – węglowy i olejowy. Nie ma 

natomiast wiedzy, jak wygląda to w Jastrzębcu.  

Radna Lida pytała, kiedy został ogłoszony przetarg na opał? 

Przetarg ogłoszony został jeszcze w ubiegłym roku i wygrała go Firma „KAPOST” – 

odpowiedziała Księgowa BOOS. 

W tym miejscu Przewodniczący RM zamknął dyskusję w temacie deklarując powrót do 

niego na kolejnej sesji – po uzupełnieniu materiałów przez BOOS. Zamykając temat ogłosił 

dziesięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad. 8 Informację dotyczącą działalności Klubów Sportowych: MGLKS „GROM” Więcbork, 

LKS „SOKÓŁ”, LKS „GWIAZDA” Sypniewo, LKS „TIME” Lubcza, TKKF „WODNIK”  

i Więcborskiego Klubu Motorowego przedłożyli kolejno ich przedstawiciele. 

Klub Sportowy MGLKS „RROM” Więcbork  - Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do 

niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM/ 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

Radny Ireneusz Balcer zauważył, że sytuacja jest bardzo dobra jeżeli chodzi o sekcję piłki 

nożnej juniorów, którzy plasują się na bardzo wysokich miejscach, a później osiągnięcia te 

nie przekładają się niejako na nasza pierwszą drużynę. Radny pytał, czy w Klubie jest 

również drużyna juniora starszego. 

Nie ma – odpowiedział Prezes „GROM”  
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Radny zastanawiał się, czy nie jest to tak, że zawodnicy ci są za młodzi by wejść do 

podstawowego składu, trochę się zniechęcają bo siedzą na ławkach – przysłowiowo „grzeją 

ławę”, lądują w lidze powiatowej i praktycznie na tym kończy się ich rozwój piłkarski. Mało 

który zawodnik powraca potem do pierwszego składu „GROM”. Szkoda zatem, że gdzieś po 

drodze przerwany zostaje cykl treningowy tego młodego zawodnika i nie rozwija on dalej 

swoich umiejętności. Czy na ten stan rzeczy Klub „GROM” ma jakieś pomysły. 

Jako nowy Prezes Klubu powiem, że zmieni się to już od tego roku. W tym roku odeszło od 

nas kilu znaczących piłkarzy, zmieniliśmy trenera i trenerem tym został trener juniora 

młodszego. Ze składu dawnej drużyny niewielu pozostało i trzon stanowić będą właśnie ci 

zawodnicy plus piłkarze sekcji juniora młodszego. Zrezygnowano z tworzenia sekcji juniora 

starszego ponieważ wiekowo piłkarze ci mogą grać jako seniorzy i zawodnicy ci zasilali ta 

właśnie drużynę. Nie byłoby zatem tylu chętnych by stworzyć drużynę juniora młodszego  

i juniora starszego i utrzymać jednocześnie drużynę seniorów. Nowy trener dostał 15 roku 

czasu na zbudowanie solidnej drużyny opartej na juniorze młodszym. Może nie od razu ale 

myślę, że efekty będą. Na pewno odmłodzi się skład i drużyna seniorów będzie oparta  

o juniora młodszego. Natomiast do czynników powodujących, że młodzież z juniora 

młodszego nie przechodzi do seniorów jest więcej np. wyjazd chłopców do szkół, do pracy, 

za granicę, podejmują obowiązki rodzinne, służbowe itd. – mówił Prezes Klubu „GROM”. 

Radny Kazimierz Wilczyński stwierdził, że w sprawozdaniu Klubu zabrakło mu wzmianki  

o współpracy z Gimnazjum w Więcborku. Otwarta w Placówce klasa sportowa miała opierać 

się o współpracę z Klubem „GROM” stąd też uwaga radnego. 

Formalnie takiej współpracy nie ma, natomiast myślę, że wszyscy zawodnicy, którzy są 

uczniami klasy sportowej Gimnazjum są zawodnikami Klubu „GROM” Więcbork. Nie wiem, 

czy jest tu miejsce na tworzenie jakiegoś nowego zespołu piłki nożnej. Przedstawiciele 

„GROM” zostali zaproszeni na rozmowy z Dyrektor Gimnazjum i wówczas określono ramy 

współpracy w postaci możliwości grania uczniów klasy sportowej w drużynie „GROM” i na 

taką opcję Klub przystał. Ponadto Gimnazjum może korzystać z obiektów na Stadionie 

Miejskim. Nie ma w tej kwestii co prawda podpisanej żadnej umowy ale na pewno taka 

nieformalna współpraca ze Szkołą jest – mówił Prezes „GROM”. 

Radny Waldemar Kuszewski przypomniał, że od wielu lat porusza temat sekcji lekkiej 

atletyki w Klubie „GROM”, która teoretycznie na dziś tam istnieje ale bazuje praktycznie na 

jednym zawodniku Panu Ryszardzie Kałaczyńskim, który potrzebował zrzeszenia, pod 

którym mógłby występować. Swego czasu usłyszał, że sekcja lekkiej atletyki w Więcborku 

nie ma racji bytu ponieważ pobliskie Sępólno „robi to lepiej”, więc niech to robi dalej. 

Zdaniem radnego, gdyby bazować na takim toku rozumowania z wielu dyscyplin sportu 

trzeba byłoby zrezygnować i oddać ich prowadzenie do Sępólna. W kontekście tego pytał 

zatem, jak nowy Prezes „GROM” widzi rozwój sekcji  w tej dyscyplinie sportu w Klubie. 

Prezes „GROM”  wskazał, że obecnie sekcja ta „raczkuje” w Klubie ale dziś to już nie tylko 

p. Kałaczyński ale również p. Przemysław Paterek, który oprócz podnoszenia ciężarów 

prowadzi też ćwiczenia lekkoatletyczne i dorobił się nawet zawodniczki, która osiągnęła 

spory sukces na zawodach w Bydgoszczy, choć trudno w tej chwili powiedzieć mu w jakiej 

dziedzinie.  Żeby coś było musi być człowiek, który się tym zajmie i to poprowadzi, taką 

osobą w Klubie „GROM” jest p. Paterek, jemu właśnie powierzone zostanie rozwinięcie 

przedmiotowej sekcji. 
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Radny Wilczyński chciał znać bliższe informacje dotyczące sekcji strzeleckiej, która pojawia 

się w sprawozdaniach „GROM”. 

Prezes „GROM” przyznała, że rzeczywiście w sprawozdaniu najmniej miejsca poświęcono 

tej sekcji. Z tego, co wie sekcja ta oparta jest o dawną sekcję LOK-u. Wcześniej w momencie 

organizowania jakichkolwiek zawodów sekcja otrzymywała od Klubu środki na  działalność  

i amunicję. W tej chwili pojawił się problem techniczny, jakim jest brak strzelnicy. Na 

następnym zebraniu Zarząd zastanowi się, jak działalność tej sekcji będzie wyglądała w roku 

2013, kiedy nie będzie strzelnicy. 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję.  

 

Klub Sportowy „SOKÓŁ” Więcbork - Informacja Stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego 

Protokółu / do wglądu w biurze RM/  

Pytań nie wniesiono 

Klub Sportowy „Gwiazda” Sypniewo – Informacja Stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego 

Protokółu / do wglądu w biurze RM/  

Pytań nie wniesiono 

Klub Sportowy „TIME” Lubcza -  Informacja Stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego 

Protokółu / do wglądu w biurze RM/  

Pytań nie wniesiono 

Klub Sportowy TKKF „WODNIK” -  Informacja Stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego 

Protokółu / do wglądu w biurze RM/  

Pytań nie wniesiono 

Więcborski Klub Motorowy - Informacja Stanowi Załącznik Nr 7 do niniejszego 

Protokółu / do wglądu w biurze RM/  

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

Radna Grażyna Witczak na wstępie wypowiedzi podziękowała Prezesowi i całemu 

Klubowi za reaktywowanie tej dyscypliny sportu, która kiedyś była wizytówką Więcborka, 

przeszła swój kryzys, a teraz dzięki działaniom „WKM” ma szansę odbudowania dawnej 

pozycji. Życzyła, by klubowiczom nie zabrakło zapału i sukcesów było jak najwięcej.  

Prezes „WKM” cieszył się z takiego odbioru działań Klubu i podziękował radnej za słowa 

uznania. Zapewnił, że Klub stara się by wszyscy sportowcy jeżdżący na motorach nie jeździli 

po okolicznych lasach i okolicach, a czynili to na torze motocrossowym Klubu. Złożył 

również podziękowania dla Zastępcy Burmistrza Więcborka Pani Iwonie Sikorskiej oraz 

radnemu Henrykowi Szwochert za okazaną pomoc w przygotowaniu Programów 

aplikujących o środki na działalność „WKM” i rozbudowę infrastruktury toru. 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję i ogłosił pięciominutowa przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 



10 
 

Ad. 9 Projekt uchwały w sprawie zmian w podziale gminy Więcbork na obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów i granic przedstawiła Sekretarz Gminy p. Renata Jesionowska – 

Zawieja. 

Projekt uchwały wywołany został w związku z podjęciem w miesiącu lutym 2012 roku 

uchwały o zmianie nazwy ulicy w Więcborku z ulicy „Aleje 600-lecia” na „Aleja 600-lecia”. 

Zmian ta spowodowała konieczność dokonania zmiany również w uchwale dotyczące stałych 

obwodów głosowania, które obowiązują do końca obecnej kadencji. Oznacza to, że zmiana 

dotyczy starych obwodów głosowania. Na wykonanie zmian w nowych obwodach dotyczące 

tej literowej korekty będzie czas na trzy miesiące przed wyborami do organów samorządu 

terytorialnego. Poza tym  korekta obejmuje kosmetyczne poprawki poprze dodanie do nazwy 

„Przedszkole Gminne” numeru zmieniającego nazwę na „Przedszkole Gminne Nr 1” oraz 

zmiany poprzez usunięcie z nazwy ulicy A. Mickiewicza inicjału „A.” i zastosowanie 

poprawnej formy ulica Mickiewicza. 

Opinia Komisji Statutowej – pozytywna  

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Na sali 12 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 10 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  Narkomanii   

na  rok 2013” przedstawił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku  p. Tomasz Siekierka. 

 

Proponowany przez Burmistrza Więcborka projekt uchwały jest następstwem pisma 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, który w wyniku weryfikacji uchwały podjętej przez Radę 

Miejską w Więcborku w miesiącu grudniu 2012 roku w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu zasugerował tenże Program rozszerzyć o preliminarz wydatków w ramach tego 

działania. Projekt jest uchwałą zmieniającą wspomnianą powyżej uchwałę grudniową poprzez 

wprowadzenie do niej załącznika nr 2 w brzmieniu załącznika do uchwały bieżącej sesji  

tj. tabelarycznego ujęcia działań i zadań podejmowanych w ramach Programu rozszerzone  

o kolejną kolumnę określającej kwoty przeznaczonych na poszczególne działania – kwoty 

zgodne z projektem budżetu przyjętego przez Radę stosowną uchwałą. 

 

Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – pozytywna. 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

 

Radna Grażyna Witczak odwołując się do kwot ujętych w tabelach wskazała na 

niezgodność w podsumowaniu. 

 

W trakcie wyjaśniania powyższego ustalono, że w materiałach, które otrzymali radni zabrakło 

jednej strony załącznika do projektu stąd – str. 2, stąd też niezgodność, którą podała radna. 

 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 

Na sali 12 radnych 
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Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych 

„Moje Boisko –Orlik 2012” omówiła Inspektor UM p. Monika Smełsz. 

 

Ze względu na ogólnodostępny charakter miejsc użyteczności publicznej, koniecznym jest  

ustalenie regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych Moje Boisko                       

Orlik 2012 zlokalizowanego w Więcborku. Regulamin stanowi jasne i przejrzyste zasady 

korzystania z kompleksu boisk sportowych dla wszystkich użytkowników. Uchwalenie 

regulaminu nałoży na osoby korzystające z kompleksu boisk obowiązek stosowania 

określonych norm i zasad zachowania, a ponadto stworzy służbom porządkowym warunki             

do reagowania i egzekwowania poprawnego zachowania się. W trakcie opiniowania projektu 

przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu RM wprowadzono dwie zmiany do Regulaminu  

w pkt. 16 i pkt. 22. W punkcie 16 usunięto  sformułowanie „itp.” dla uściślenia osób 

odpowiedzialnych za grupę uczestniczącą w zajęciach, natomiast w punkcie 22 

sformułowanie „uzgodnionych” przypadkach zamieniono na „uzasadnionych” przypadkach. 

Opinia Komisji Oświaty/…/ - pozytywna. 

Na sali 12 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Więcbork na lata 2013 – 2017 omówił Kierownik  

Referatu UM p. Michał Bąk. 

Do podjęcia tejże uchwały obliguje wejście w życie z dniem 21 czerwca 2001 roku ustawy  

o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie kodeksu cywilnego. 

Zgodnie z zapisami tejże ustawy Gmina zobowiązana jest, co pięć lat  przystępować do 

opracowania wieloletniego Programu. Pierwszy Program opracowany został w 2008 roku  

i obowiązywał on do roku 2012.  Projekt składa się z uchwały głównej i załącznika. Projekt 

opiniowany był przez Komisję Rolnictwa /…/ ale do postanowień wówczas przedstawionych 

Pan Bąk wniósł kilka autopoprawek polegających na skorygowaniu drobnych błędów 

pisarskich: 

 str. 8 tabela poz. 84 wpisano 3 lokale – winno być 6 lokali; „3 lokal mieszkalny” winno 

brzmieć „3 lokale mieszkalne”, 

 str. 10 tabela poz. 4 wpisano 13 lokali użytkowych winno być 12 lokali i korekcie podlega 

tu również podsumowanie tabeli – winno być 30. Pod tabelą należy sprostować zapis 

„Gmina Więcbork dysponuje 9 lokalami”- winno być „8 lokalami”. Zmniejszeniu ulega 

również podana powierzchnia – jest 510m², należy wpisać 393m² . 

 str. 11 pod tabela drugi akapit sformułowanie „remontowania” należy zamienić na 

„o remontowaniu tych budynków”. 

 str. 13 zapis „niezbędne remonty 74 budynków…” należy zamienić na „niezbędne 

remonty 72 budynków…”. 

 str. 15 w wersie czwartym od dołu stawka prawidłowa to 5,50 zł nie 3,60 zł. 

 str. 17 w czwartym wersie od góry winno być 91 budynków w tym 19 nie 20. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
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Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

Radna Grażyna Witczak odniosła się do projektu uchwały w części dotyczącej stanu 

ilościowego lokali mieszkalnych na ul. Parkowej. W projekcie mowa jest o sześciu lokalach 

 / 3 sprzedanych, 3 nie sprzedanych/ natomiast według wiedzy radnej łącznie lokali tych jest 

tam siedem. Pytała więc, czy taki zapis oznacza, że to siódme mieszkanie wyodrębnione jest 

ze Wspólnoty. Jest to też tak, ze w momencie kiedy ktoś wyodrębnia się ze Wspólnoty i tak  

w dalszym ciągu korzysta z podwórka itd., zatem można w tym dopatrzeć się pewnej 

nieprawidłowości. 

W trakcie dyskusji ostatecznie ustalono, że podana w Programie ilość lokali w budynku przy 

ul. Parkowej – 6 jest błędna i właściwy zapis powinien wskazywać rzeczywiście na 7 lokali. 

Oznacza to, że w poz. 31 winno być podane 7 lokali. 

Ponadto obecny na sesji Kierownik ds. Inwestycji i Zasobów Komunalnych p. Piotr Węgrzyn 

wyjaśnił, ze wyodrębnienie ze Wspólnoty nie jest sprawa prostą i konieczna jest w tym 

względzie właściwa procedura sądowa. Natomiast nawet jeżeli jedno z mieszkań w danym 

budynku nie zostanie sprzedane, gdzie właścicielem jest Gmina nadal budynek pozostaje 

Wspólnotą. 

Radna Witczak zastanawiała się ile jeszcze tego typu podobnych nieścisłości znajduje się  

w dokumencie. Przywołała w tym miejscu sprawę posesji przy ulicy Hallera 7, która budzi 

sporo wątpliwości, co do uregulowań prawnych. 

 

Radny Waldemar Kuszewski powiedział, że problem, który podniosła radna Witczak 

dotyczy pozycji 31 tabeli Nr 1, gdzie wykazano łącznie 6 lokali, a jest ich, jak się okazuje 7. 

Pytanie zatem, jak podejmować uchwałę, która zawiera tak istotne nieścisłości. Swego czasu 

pytał i otrzymał odpowiedź od Burmistrza, że wszystkie zasoby mieszkaniowe zostały 

zinwentaryzowane i praktycznie wiadomo jest, co mamy. Dziś okazuje się, że nie do końca 

tak właśnie jest. W związku z powyższym radny powtórzył swój wniosek, który 

wyartykułował podczas Komisji Rolnictwa /…/ , który dotyczył położenia przez Gminę  

większego nacisku na sprzedaż komunalnych lokali mieszkalnych. Po pierwsze dlatego, że 

nie jest to coś, co przynosi Gminie dochód, a wręcz odwrotnie w znaczący sposób obciąża jej 

budżet w postaci konieczności wpłaty do ZGK kwoty należnej za zarządzanie  

i administrowanie niezależnie od tego, czy lokator uiszcza opłaty czynszowe, czy nie. Po 

drugie Gmina ponosi ogromne koszty związane z remontem i utrzymaniem tychże budynków. 

Należy pamiętać w tym przypadku o jednej rzeczy, a mianowicie o tym, że jeżeli sprzedaż 

odbędzie się nawet za „symboliczną złotówkę”, to i tak będzie to czysty zysk dla Gminy, 

która w tym momencie pozbędzie się wielkiego problemu. 

 

Przewodniczący RM po zapoznaniu się  ze stanowiskiem radnych, co do projektu zamknął 

dyskusję i przystąpił do głosowania. 

 

Na sali 12 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 7 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 4 radnych 

Przeciwny    - 1 radny 
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Ad. 13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości położonej  

w Więcborku omówił również p. Michał Bąk. 

Projekt dotyczy nieruchomości o numerze geodezyjnym 149/4 obręb 1 o powierzchni 241m². 

Z wnioskiem o wykup nieruchomości zwróciły się osoby fizyczne Państwo Rozpłoch, celem 

zalegalizowania budynku gospodarczego. Wniosek w tej sprawie został przedstawiony 

radnym na posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/. Nieruchomość sprzedana ma zostać w formie 

bezprzetargowej. 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ – pozytywna. 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

 

Radna Grażyna Witczak pytała, czy radni mogliby otrzymać mapki z oznaczeniem w/w 

działki ponieważ w geoportalu takowej działki nie ma. 

 

Pan Bak odpowiedział, że portal ten nie ma bieżącej aktualizacji. Mapki rozdano  

z komentarzem, że podział działki uwzględnia wymaganą odległość  od okien tj. 4m. 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 

Na sali 12 radnych  

Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

Ad. 14. Projekt uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia aktualizacji "Programu usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Więcbork" przedstawił Kierownik Referatu 

UM p. Tomasz Fifielski. 

Powyższy projekt uchwały jest aktualizacją zasobów azbestu na terenie gminy Więcbork. 

Załącznik Nr 7 stanowi szczegółowy wykaz azbestu. W ubiegłym roku Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej uruchomił dofinansowanie, Gmina w imieniu 

mieszkańców była beneficjentem tych środków. Z dofinansowania skorzystało czterdzieści 

nieruchomości z terenu gminy, zatem część azbestu nie jest już objęta programem, co 

należało odnotować. W tym roku również WFOŚiGW, bodajże po raz ostatni, uruchomił 

dofinansowanie i do dnia następnego po sesji Gmina składa wniosek, który jako niezbędny 

załącznik musi mieć uchwałę dotycząca aktualizacji Programu ujmującego wnioski, które  

w sprawie usunięcia azbestu wpłynęły w ostatnim czasie do Urzędu. Pozostałe elementy 

Programu nie zostały zmienione. 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda stwierdził, że dobrze, iż zostało zinwentaryzowane ilości azbestu, 

który to pokrywa zarówno posesje prywatne, jak i gminne, w tym dotyczy sieci 

wodociągowych ZGK. Ostatecznym terminem usunięcia wszystkich pokryć azbestowych jest 

rok 2032 nikt jednak nie zastanawia się nad tym, czy podatnicy będą w stanie dokonać 

takowej wymiany. Okres dwudziestu lat wydaje się długi ale sam fakt wymiany to spory 

problem dla mieszkańców. 
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Pan Fifielski powiedział, że ustawodawca nałożył obowiązek usunięcia pokryć azbestowych 

na właścicieli nieruchomości, na których się on znajduje. W tej chwili trzeci rok jest 

stuprocentowe sfinansowanie w ramach Programu demontażu azbestu, transportu i utylizacji. 

Kosztem właściciela jest natomiast budowa nowego pokrycia dachowego. Do tej pory ze 

środków WFOŚiGW skorzystało ponad stu właścicieli, a nowi wciąż dopytują o takie 

możliwości i składają wnioski. 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 

Na sali 12 radnych. 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2013 roku omówił 

również p. Tomasz Fifielski. 

 

Konieczność wywołania w/w projektu wynika z ustawy o ochronie zwierząt, która w jednym 

z zapisów wskazuje, ze Rada Gminy corocznie w terminie do końca lutego uchwała takowy 

Program. Aktualizacja Programu w stosunku do tego przyjętego w roku ubiegłym polega na 

zmianie kwoty ujętej w budżecie Gminy na  sfinansowanie Programu - 20.000,00 zł. Kwota ta 

niezbędna jest na wyżywienie oraz opiekę weterynaryjną. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Na sali 12 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 8 radnych 

Przeciwnych    - 2 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 

 

Ad. 17 Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork na lata 2013 – 2015 omówiła Skarbnik Gminy p. Alina Kruk. 

Przedłożony radnym projekt uchwały zwiera ujecie nowego zadania inwestycyjnego do 

wykazu przedsięwzięć na lata 2013- 2014 polegającego na zakupie tablic interaktywnych dla 

szkół podstawowych klas IV-VI w ramach Programu „Realizacja Systemu Innowacyjnej 

Edukacji w Województwie Kujawsko-Pomorskim Poprzez Zbudowanie Systemu Dystrybucji 

Treści Edukacyjnych”. Zgodnie z warunkami Programu dofinansowanie zadania wynosi 75%, 

25% to udział własny Gminy. Według zapotrzebowania złożonego przez gminne placówki 

oświatowe Gmina chciałaby zakupić 25 sztuk tablic. Koszt zakupu jednego zestawu wg 

wyliczeń Urzędu Marszałkowskiego wynosi 15.197,57 zł.  Wydatki dotyczące udziału 

własnego Gminy zostały podzielone na wydatki bieżące i wydatki inwestycyjne. Wydatki 

inwestycyjne zgodnie z kalkulacją Urzędu Marszałkowskiego to 3.005,59 zł i na ta kwotę 

składać się mają koszty szkolenia i promocji  dotyczące Projektu. O ile radni zdecydują, by 

Gmina w Takowym Projekcie uczestniczyła, to powyższe koszty  będzie musiała ona ponieść 

już w tym roku. Natomiast wydatki inwestycyjne tj. sam zakup tablic i kwota wydatków 

91.979,21 zł nastąpi w roku 2014.  
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Skarbnik Gminy Więcbork przypomniała również, że zgodnie z danymi przedstawionymi  

w sprawozdaniu BOOS, w 2012 roku nie przeznaczono żadnych środków finansowych na 

zakup pomocy dydaktycznych, a w 2011 roku kwota ta wynosiła niecałe 15.000,00 zł. 

Propozycja ta zaś otwiera możliwość doposażenia placówek w dość nowoczesny sprzęt 

edukacyjny. 

Pozostałe zmiany WPF dotyczą uaktualnienia ogólnej kwoty dochodów i ogólnej kwoty 

wydatków. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna.  

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

Radny Waldemar Kuszewski pytał dlaczego dwa wskaźniki dotyczące spłaty zadłużenia 

wykazane są jako niespełnione. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że obowiązek spełnienia wskaźników zadłużenia będzie 

wymagalny od 2014 roku, wiec póki co Gmina mieści się w kryteriach WPF. 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 

 

Na sali 12 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 18 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013 przedstawiła 

również Skarbnik Gminy. 

Zmian dokonano na podstawie: 

1. Decyzji Kujawsko - Pomorskiego Inspektora transportu Drogowego w sprawie 

nałożenia kary pieniężnej za przekroczenia  dopuszczalnego ładunku pojazdu 

przewidzianego dla danej drogi w wysokości 13.500,00 zł 

2. Decyzji z dnia 1l.01.2013 r. Towarzystwa Ubezpieczeniowego UNIQA dotyczącej 

wypłaty odszkodowania dla OSP Sypniewo za uszkodzenie urządzeń sterujących 

system alarmowy w wysokości 701, l 0 zł. 

3. Pisma Gimnazjum im. Polskich Noblistów w Więcborku z dnia 31.01.2013 r. w sprawie 

zwiększenia planu wydatków z tytułu dochodów pozyskanych za wynajem sali 

gimnastycznej w rozdz. 80110 § 4240 na zakup pomocy dydaktycznych w wysokości 

l.800,00 zł. 

Ponadto: 

1. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75814 o kwotę 1.000,00 zł. z tytułu darowizny 

otrzymanej od BS w Więcborku na funkcjonowanie Klubu Strzeleckiego  

w Więcborku. 

2. Zmian w planie wydatków w rozdziale 60016 o kwotę 10.494,41 zł. dokonano  

z przeznaczeniem na sfinansowanie zakupu materiałów i narzędzi niezbędnych do 

bieżącego utrzymania dróg gminnych. 

3. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75412 pomiędzy paragrafami 4210, 4270 i 4280 

dokonano z uwagi na konieczność przeprowadzenia badań lekarskich członków OSP. 

4. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych pomiędzy paragrafami w rozdziale 75412 

dokonano z uwagi na konieczność zastosowania paragrafu 6230 jako właściwego dla 
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wykonania zadania pn.: „Zakup ciężkiego samochodu pożarniczego dla OSP Więcbork". 

5. Zmian w planie wydatków w rozdz. 80101 o kwotę 3.005,59 zł. dokonano z uwagi 

na konieczność zapewnienia środków finansowych na wykonanie zadania 

przewidzianego do realizacji na lata 2013 – 2014 pn.: „Realizacja systemu innowacyjnej 

edukacji w województwie kujawsko-pomorskim poprzez zbudowanie systemu 

dystrybucji treści edukacyjnych", 

6. Zmian w planie wydatków w rozdz. 92695 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano z uwagi 

otrzymane darowizny z BS w Więcborku dla Klubu Strzeleckiego LOK w Więcborku na 

organizację zawodów strzeleckich. 

 

 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

 

Radny Waldemar Kuszewski nawiązał do informacji przekazanej na sesji przez Prezesa 

„GROM”, który powiedział, że w klubie funkcjonuje sekcja strzelecka, która opiera się  

o sekcję LOK. Radny konfrontując tą wypowiedź z  darowizną ujętą w projekcie zmian, jako 

darowiznę dla LOK na organizację zawodów strzeleckich pytał, jak właściwie ta sekcja 

funkcjonuje.  

 

Burmistrz Więcborka odparł, że brak strzelnicy na terenie Więcborka nie oznacza braku 

zajęć. Zawodnicy Klubu „GROM” dojeżdżali do Skoraczewa i korzystali z tamtejszej 

strzelnicy. Wiadomo, że okres zimowy wyłącza możliwość ćwiczenia strzałów, tym bardziej, 

że większość z nich odbywa się z pozycji leżącej. Nie ma jednak problemu, by osoby 

zainteresowane umówiły się z osobami i zobaczyły naocznie, jak treningi się odbywają. 

 

Panie Burmistrzu nie wiem, kto zadał Panu pytanie, czy zajęcia się odbywają. Ja się po prostu 

zapytałem, czy LOK jest sekcją LOK / zgodnie z tym, co dziś zostało powiedziane/, czy jest 

to osobny podmiot, który funkcjonuje poza „GROM” – em. Dlatego też prosiłbym  

o odpowiedź na pytanie  - podkreślił radny Kuszewski.   

 

A co stoi na przeszkodzie, by zawodnicy byli i tu i tu – reprezentowali LOK, jak i Klub 

Sportowy? Wiem, że ci zawodnicy ujęci są w „GROM”, a jednocześnie działają w strukturach 

LOKU –u – Burmistrz Więcborka. 

 

Obecny na sali Pan Piotr Węgrzyn, jako Wiceprezes LOK potwierdził, że sekcja na pewno 

funkcjonuje w „GROM” ale na dzień dzisiejszy przynależność każda sekcja powinna mieć  

w LOK ponieważ na zimę zdawana jest broń. Poza tym są jeszcze kwestie uprawnień itp., 

które prowadzi LOK, stąd też związek z tą grupą pomimo, ze sekcja jest w „GROM” nie 

może ustać. 

 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 

 

Na sali 12 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
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Ad. 19 - 21 Projekty uchwały dotyczące gospodarki odpadami na terenie gminy Więcbork  

przedstawił Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski 

 

 

a) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

na terenie nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki 

opłaty. 

 

Pan Fifielski przypomniał, ze uchwała podjęta została na 13 grudnia 2012r., wówczas też 

wprowadzono zapis o uldze w płatnościach w przypadku rodzin wielodzietnych. Na 

ówczesny stan prawny uchwała zawierająca takie zwolnienie nie była zgodna z prawem, co 

miało swoje przełożenie na informację, jaka dotarła do Gminy z Urzędu Wojewódzkiego  

o konieczności zmiany, ponieważ podjęta uchwała nie ma mocy prawnej. Stąd też wywołanie 

projektu na bieżącej sesji. Przy tej okazji zachodzi również możliwość doprecyzowania 

zapisu dotyczącego ulgi i proponuje się go w następującej treści: „W przypadku gdy liczba 

dzieci w rodzinie przekracza dwa, w wysokości 4,00 zł miesięcznie od każdego następnego 

dziecka powyżej dwa”. 

Kwestią sporną pozostaje umieszczenie sformułowanie „w rodzinie wielodzietnej”, czy 

pozostawić „w rodzinie”. Zdaniem Radcy Prawnego UM, jeżeli mowa jest „powyżej dwa” 

zapis „w rodzinie” jest wystarczający.  

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

 

Radny Wilczyński pytał, jak rozliczane będą osoby, które zamieszkują na terenie gminy,  

a nie są zameldowane ale śmieci będą produkować. 

 

Pan Fifielski odpowiedział, że pobór opłaty będzie odbywał się na podstawie deklaracji 

złożonej przez właściciela nieruchomości. Gmina posiada bazę na podstawie danych z działu 

podatkowego oraz Urzędu Stanu Cywilnego, posiada w ten sposób informację ilu jest 

nieruchomości i ilu mieszkańców zamieszkuje daną nieruchomość. Jeśli po złożeniu 

deklaracji okaże się, że liczba osób została zaniżona, to zostaną wdrożone kontrole, które 

będą urealniać ten stan. W sytuacji, kiedy ktoś w ogóle nie złoży deklaracji będzie wzywany 

do jej złożenia. Te procedury uruchomione zostaną w miesiącu maju i czerwcu po upływie 

czasu na przedłożenie deklaracji / do końca kwietnia /. 

 

A co w sytuacji, kiedy lokal w całości będzie gminny, a w nim przebywające nie będą miały 

meldunku – radny Wilczyński. 

 

Zarządca budynku – nieruchomości będzie składał deklarację – p. Fifielski. 

 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 

 

Na sali 12 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 10 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 
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b) w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych 

 

Konsekwencją podjęcia poprzedniej uchwały musi być wywołanie również projektu w tej 

sprawie. Pomimo tego, że uchwała ta zmieniana była w poprzednim miesiącu, dla porządku 

prawnego oraz dokonania również zmiany takiej jak w poprzedniej uchwale również ten 

projekt przedkłada się Radzie do zatwierdzenia. 

 

Opinia komisji budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Pytań ze strony radnych nie było 

Na sali 12 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

c) w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wydział Nadzoru i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy 18 lutego 2013r. 

wystąpił do Rady Miejskiej z pismem informującym o wszczęciu postępowania nadzorczego 

wobec uchwały Rady dotyczącej Regulaminu utrzymania porządku i czystości w gminie. 

Stawiane zarzuty są praktycznie te same, jakie skierowane zostały wobec ponad 

pięćdziesięciu regulaminów gmin z terenu województwa kujawsko-pomorskiego. Z uwag 

wynika, ze w kilku kwestiach radni zbyt ogólnikowo potraktowali zagadnienie, w innych 

kwestiach natomiast zarzuca się im nad kompetencję tj. zbyt szczegółowe potraktowanie 

tematu.  Wobec powyższego w piśmie zwrotnym do Wojewody poinformowano, że 

Regulamin ten zostanie zweryfikowany i ponownie wywołany na sesji w miesiącu marcu. 

Niemniej już w dziś wywołanym projekcie uchwały wprowadza się zapis - §6 „Ustala się, iż 

w ramach opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi Gmina pokrywa koszty 

wyposażenia nieruchomości w pojemniki i worki do zbierania odpadów komunalnych”. 

Burmistrz proponuje wprowadzić ten zapis, gdyż uważa się, że zwiększy to szanse lokalnego 

ZGK w przetargu na obsługę gospodarki odpadowej. Ponadto wprowadzono jeszcze dwa 

zapisy, które nie były omawiane tj. punkt 4b dodano tu zabudowę zagrodową na obszarze 

wiejskim oraz §5  dopisano „… oraz w soboty w godz. 9:00 – 13:00”. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Na sali 12 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 9 radnych 

Przeciwnych    - 2 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

 

Ad.22 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

Pan Paweł Toczko. 
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Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 

/ Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 

 Gmina Więcbork po przekazaniu materiału bitumicznego przez Zarząd Dróg 

Wojewódzkich zobowiązuje się do okresowego łatania dziur powstałych w nawierzchni 

ulic Hallera, Pocztowa, Mickiewicza. 

 „Decyzję w sprawie budowy wodociągu podjąłem w 2008 roku, ze względu na częste 

jego awarie. Wodociąg zbudowany był z rur azbestowo-cementowych. Istniejące 

przyłącza do budynków wykonywane były systemem gospodarczym, przy zastosowaniu 

materiałów dostępnych w latach 70-tych, bez zachowania odpowiednich średnic  orz 

sposobów włączania do wodociągu, co skutkuje brakiem odpowiedniego ciśnienia wody. 

Stary wodociąg był zasilany  z hydroforni PGR Plebanka, który już nie istnieje. Zakład 

Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. w Więcborku opracował dokumentację oraz 

wykonał siec wodociągową. Nie wykonano 20 przyłączy z nowej sieci, ze względu na 

brak środków finansowych oraz brak chęci partycypowania w kosztach mieszkańców z 

tego terenu. W planach modernizacyjno-inwestycyjnych na 2013 rok zabezpieczono na 

ten cel 18.000,00 zł. koszt budowy sieci wodociągowej wyniósł 12.000,00 zł. Budowa nie 

została formalnie zakończona dlatego, ze projekt zakładał wykonanie sieci wodociągowej 

z rur PCV Ø110 o długości 302m oraz 20 przyłączy o łącznej długości 504m.” /zał. Nr 8/ 

/Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego/ 

 Działania w kierunku nadania nazw ulic nieruchomościom pod zabudowę mieszkaniową 

przeznaczonym przez Gminę do sprzedaży zostaną podjęte w najbliższy czasie. 

 W sprawie budowy chodnika od Hotelu „Pod Koroną” do ulicy Pomorskiej oraz montażu 

oświetlenia ulicznego na w/w odcinku informuję, iż w tegorocznym budżecie brak jest 

środków finansowych na w/w inwestycję. Zadanie to jest możliwe do wykonania             

w kolejnych latach. 

/Odp. na interp. radnego Wenda/ 

 W sprawie zniszczonej nawierzchni ulicy Dworcowej w Więcborku informuje, iż w miarę 

poprawy warunków atmosferycznych Gmina Więcbork będzie na bieżąco łatać powstałe 

ubytki w nawierzchni. 

 W sprawie niszczenia drogi gminnej w kierunku Dorotowa oraz Wymysłowa przez 

przemieszczające się tą drogą TIR-y informuję, że na w/w drogach pojawi się stosowne 

oznakowanie. Wprowadzenie oznakowania uzależnione jest od odpowiedzi PKP w 

sprawie wiaduktu. 

 W sprawie wiaduktu kolejowego informuję, iż pismo z zapytaniem o możliwość rozbiórki 

została wysłana do Polskich Kolei Państwowych. 

 

Odpowiedzi na interpelacje z sesji bieżącej 

/odp. na interp. radnego Mroczkowskiego/ 

 W trakcie wstępnych rozmów przeprowadzonych z nową Dyrektor BOOS ustalono, że 

umowa która zostanie w najbliższym czasie zawarta, opiewać będzie na okres półroczny. 

Rozwiązanie to uwzględnia restrukturyzację oraz fakt, że pewne decyzje i kolejne ruchy 

muszą zostać przemyślane. Nowa Dyrektor musi mieć poza tym czas na zapoznanie się  

z warunkami pracy by móc uczestniczyć w tej restrukturyzacji. 

 Składanie deklaracji dotyczących gospodarki odpadowej zostało przełożone z końca 

marca do końca kwietnia ale procedury przygotowawcze do wdrożenia systemu z dniem  

1 lipca tj. tworzenie bazy danych, akcja informacyjna itp., to ogrom zadań wymagających 
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wcześniejszego zatrudnienia pracowników, którzy powyższe działania zobowiązani będą 

wdrożyć. 

/Odp. na interp. radnej Lida/ 

 Droga we wskazanej przez radną lokalizacji jest ważną inwestycją, której nie da się 

wykonać za pomocą doraźnych zmian w budżecie ale musi być ona zaplanowania  

w całorocznym budżecie. Wpierw zatem należy wykonać niezbędne kalkulacje i wybrać 

stosowną metodę utwardzenia nawierzchni. 

 Gmina jest już po przetargu na zakup gruzobetonu. Firma zewnętrzna, która go wygrała 

zaproponowała na tyle niską cenę, ze za zaplanowaną kwotę Gmina może zakupić ok. 600 

ton kruszywa więcej./ Po zakupie materiału nastąpi sukcesywne utwardzanie odcinaka 

drogi w Peperzynie. Odp. również na interp. radnego Antczak / 

 Dwa lata temu Gminy wystąpiły do Zarządu Wojewódzkiego Melioracji z wolą 

przekazania po 1.500.000,00zł z Lokalnej Grupy Rybackiej przeznaczonych właśnie na 

regulację cieków wodnych.  Zarząd zrobił wszystko, aby tych pieniędzy nie wziąć i tego 

nie zrobić. O wspomniane przez radną środki mogą występować jedynie Zarządy 

Melioracji, Gmina nie jest w tej kwestii właściwa. Niezależnie jednak od tego Gmina 

Więcbork oraz Gminna Spółka Wodna będzie naciskała aby  okoliczne cieki wodne były 

w miarę możliwości czyszczone i usuwane tamy bobrowe powodujące liczne podtopienia 

i zalania. 

 Kwestia zapotrzebowania na nowy autobus szkolny i ewentualny jego zakup jest w trakcie 

rozeznania sytuacji. 

/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 

 Jeżeli Dyrektor Szkoły Podstawowej zgłosi zapotrzebowanie na materiał w postaci kostki 

polbrukowej, to oczywiście będzie możliwe po dokonaniu rozbiórki nawierzchni na 

Rynku lub z innej części miasta, gdzie takowe rozbiórki są prowadzone. 

 Co do sprzedaży mieszkań komunalnych, Burmistrz chciałby już w miesiącu marcu 

przedstawić radnym projekt regulaminu sprzedaży tych mieszkań. W kwestii konieczności 

sprzedaży zasobów zgadza się z radnym Kuszewskim. 

 

Radny Roman Mroczkowski powiedział, ze nie do końca zadawala go odpowiedź 

Burmistrza na jego pytanie. Weryfikacja osób, które przystąpiły wcześniej do AZK i ZGK  

i podpisały deklaracje na wywóz śmieci, to jest już pełna dokumentacja, która miałyby 

według słów Burmistrza zajmować się osoby wyłonione w drodze konkursu na obsługę działu 

zajmującego się gospodarka odpadową. Wystarczy zatem poprosić jedynie o pisemny wykaz 

z w/w instytucji i niejako cała praca zostaje wykonana. 

Burmistrz Więcborka był przekonany, że być może ZKG ma pewną wiedze na temat ilości 

gospodarstw ale na pewno nie wie ile jest konkretnie w danej rodzinie osób, w tym dzieci. 

Radny Mroczkowski stwierdził, że zadał pytanie, bo na wszystkim znać się nie musi. W tym 

przypadku jakieś dane już są i wystarczy zwrócić się do osób, które mają podpisane umowy  

o podanie bardziej konkretnych danych. Poza tym wiadomo już ile te rodziny średnio  

produkują odpadów i jak wygląda to u nich kosztowo. Jest to zatem już pewna baza 

wyjściowa do której można się odnieść.  

Panie Mroczkowski, zostawmy to ludziom, którzy za to odpowiadają, są na etatach i biorą za 

to pieniądze, niech Myśla – skwitował Przewodniczący RM.  
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Radny Waldemar Kuszewski podziękował za udzielona odpowiedź na jego interpelację. 

Prosił jednak, by Burmistrz doprecyzował ujętą w niej informację tj. czy przewidziane na rok 

2013 w budżecie 18.000,00 zł na wykonanie dwunastu przyłączy wodociągowych do sieci na 

ul. Lipowej, to 100% kosztów, czy też część z kosztów będą musieli pokryć mieszkańcy tej 

ulicy. 

Z rozmowy, jaką przeprowadziłem z Dyrektorem ZGK p. Kubiakiem wynika, ze mieszkańcy 

nie będą musieli partycypować w tych kosztach – odpowiedział Burmistrz Więcborka. 

Ad. 23 Wolne wnioski i informacje 

Przewodniczący RM przypomniał radnym o obowiązku złożenia do końca kwietnia 

oświadczeń majątkowych. Poinformował też radnych o decyzji w sprawie zakupu 

mikrofonów bezprzewodowych na potrzeby obsługi obrad sesji. Sprzęt, który jest na 

wyposażeniu MGOK tj. mikrofony przewodowe w znacznym stopniu utrudniają sprawny 

przebieg posiedzenia. Do zakupu zobowiązał Dyrektor MGOK, a środki na ten cel 

zobowiązuje się wygospodarować z funduszu Rady Miejskiej – 2.000,00 zł. 

Radny Kazimierz Wilczyński w imieniu mieszkańca Więcborka pytał, dlaczego Komisja 

Mieszkaniowa będąca na wizji lokalnej posesji przy ul. Hallera 7 w ogóle nie zajęła się 

sprawą dzikiego sublokatora zamieszkującego w lokalu, a ograniczyła się jedynie do kwestii 

odsprzedania Panu D.G. jednego pomieszczenia przylegającego do sklepu. Co zaś z eksmisją 

lokatora zadłużonego. Czy chronione jest nie tylko jego stanowisko pracy ale i mieszkanie. 

Burmistrz Więcborka sprostował, że wizji posesji dokonała nie Komisja Mieszkaniowa 

tylko Komisja Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku, zatem najlepiej niech w tej 

sprawie wypowie się Przewodniczący tejże Komisji. 

Radny Stanisław Piłka – Przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ potwierdził, że Komisja 

ta przeprowadziła wizję lokalną w/w lokalu celem  wydania opinii. Stanowisko wypracowane 

przez Komisję daje możliwość wydzierżawienia jednego pomieszczenia lokalu dla p. D. G., 

na co zresztą wyraził zgodę lokator przedmiotowej posesji. 

Przewodniczący RM dodał, ze drugi z lokatorów ma również płacić czynsz. Należy 

pamiętać, ze jest to pogorzelec, który stracił dach nad głową i gdzieś trzeba było go 

ulokować. Nie sposób powiedzieć teraz, że trzeba go wyrzucić, to też człowiek i w decyzji 

należy kierować się pewnymi zasadami. Sprawa ściągalności czynszu jest sprawa dalszą, 

niemniej lokatorzy ci na pewno powinni płacić. 

Radna Grażyna Witczak pytała kto zarządza ekipą sprzątającą ulice Więcborka. Zdaniem 

radnej technika wykonywania przez nią tych prac pozostawia wiele do życzenia. Drugie 

pytanie radnej dotyczyło wycinki drzew, a konkretnie wpływu Gminy na to, jakie drzewa są 

usuwane  w obrębie miasta przy drogach. 

 

Decyzje w sprawie wycinki wydaje zarządca drogi – Burmistrz Więcborka. 

 

Radna zwróciła również uwagę  na stan ogrodzenia placu zabaw za kościołem. Okres 

zimowy sprzyjał niszczeniu drewnianych elementów ogrodzenia w wiadomym celu, zatem 

być może zgodnie z wcześniejszą sugestią radnej warto byłoby obsadzić obiekt żywopłotem.  
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Ponadto radna była zdania, że problem przydziału mieszkań byłby bardziej klarowny, gdyby 

Komisja Mieszkaniowa miała możliwość przydziału lokali na czas określony. Jednym  

z kryteriów jest dochód, a wiadomo, że ten czynnik jest rzeczą płynną – raz się pracuje, raz 

nie. Istnieje zapis, ze po trzech miesiącach od opuszczenia lokalu mieszkanie powinno być 

zdane, kto jednak powinien te kwestie weryfikować. Odniosła się również do słów 

Przewodniczącego RM wskazujących na sytuację pogorzelca. Uważała, że właściwie nie ma 

podstaw powoływania się na ten aspekt chociażby z uwagi na fakt ilości osób oczekujących 

na mieszkanie. Do zapewnienia lokalu zastępczego na jakiś czas pogorzelcom zobowiązany 

jest Burmistrz. Jeżeli radni mają stanowić prawo, to przede wszystkim powinni je 

przestrzegać. 

Przewodniczący RM przekonywał, że Burmistrz musiał podjąć szybka decyzję i gdzieś tą 

osobę poszkodowaną ulokować.   

Tym akcentem obrady zakończono. 

Przewodniczący RM słowami „zamykam obrady  dwudziestej ósmej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknął obrady. 

Prot. I. Mrozek 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                            w Więcborku  

 

                                                                                   /-/  mgr inż. Józef Kujawiak 

 

 

  

 

 

 


